
PROTOKÓŁ Nr XLVII/2014 

z Sesji Rady Powiatu Toruńskiego 
odbytej w dniu 29 września 2014 r. 

w Auli Zespołu Szkól CKU w Gronowie. 

Przewodniczący Rady, Andrzej Siemianowski o godz. 15°0 otworzył XLVII Sesję Rady Powiatu 
Toruńskiego. 
Powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

Następnie Przewodniczący stwierdził, że w chwili obecnej w obradach bierze udział 16. Radnych, 
wobec czego sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący odczytał porządek obrad: 
1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie XL VII Sesji Rady Powiatu, 
b) stwierdzenie prawomocności obrad, 
c) przyjęcie porządku obrad, 
d) przyjęcie protokołu z XL VI Sesji Rady Powiatu. 

2. Informacja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska na 
obszarze powiatu toruńskiego w 2013 roku. 
3. Ustalenie opłat na 2015 rok za usuwanie i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg na 
parkingach strzeżonych oraz kosztów powstałych w wyniku wydania dyspozycji usunięcia a 
następnie odstąpienia od usunięcia pojazdu. 
4. Zmiany do budżetu 2014 rok. 
5. Zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Toruńskiego na lata 2014-2021. 
6. Udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie Czernikowo -
Infrastruktura Drogowa. 
7. Udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie Czernikowo - Szkoła 

Muzyczna. 
8. Informacja Starosty o pracy Zarządu między posiedzeniami. 
9. Interpelacje i zapytania radnych. 
1 O. Sprawy różne, wnioski i oświadczenia. 
11. Zamknięcie XL VII Sesji Rady. 

Do przedstawionego porządku obrad nie wniesiono uwag. 

d) 
Przewodniczący Rady Andrzej Siemianowski zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu 
z XLVI Sesji Rady Powiatu. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół z XL VII Sesji Rady Powiatu został przyjęty 
jednogłośnie w brzmieniu opracowanym. 

Do sesji dołączyła Radna Agnieszka Jankierska - Wojda, zwiększając kworum z 16 do 17 
obecnych Radnych. 

Ad.2. 
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Informację Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska na obszarze 
powiatu toruńskiego w 2013 rok przedstawił Kierownik Działu Monitoringu Środowiska 
Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Bydgoszczy Delegatura w Toruniu, Jan 
Jankowski. 
Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Andrzej Siemianowski otworzył dyskusję. 

Radny Tadeusz Smarz powiedział, że w programie Urzędu Marszałkowskiego dotyczącego 
poprawy środowiska do 2020 r. jest zapis, który mówi o zmniejszeniu ozonu w powietrzu. Dodał, 
że z wykształcenia jest rolnikiem i wie, że zawartość ozonu w powietrzu zależy od zmian 
atmosferycznych, dlatego zapytał w jaki sposób można zmieniać jego zawartość. Radny powiedział 
także, że z przedstawionej informacji wynika, Że węglowodory aromatyczne, występują w większej 
ilości zimą aniżeli latem, a stosuje się je porą letnią do zwalczania szkodników. 

Kierownik Działu Monitoringu WIOŚ Jan Jankowski powiedział, że ocena jakości powietrza jest 
prowadzona wg kryteriów określonych w dyrektywie Parlamentu Europejskiego i Rady. Pod kątem 
ochrony zdrowia ocenie podlega 11 substancji: dwutlenek siarki, dwutlenek azotu, tlenek węgla, 
benzen, ozon, pył drobny, metale ciężkie. Dla każdego z wymienionych zanieczyszczeń określone 
są stężenia w powietrzu, które nie powinny być przekraczane. Dodał, że największe znaczenie dla 
powstawania ozonu mają emisje jego prekursorów i są to głównie tlenki azotu i niemetalowe lotne 
związki organiczne. W mieście Toruniu poziom ozonu jest zdecydowanie wyższy aniżeli poziom 
tego związku chemicznego na terenie powiatu toruńskiego. Wpływ działań człowieka na poziom 
ozonu w powietrzu jest bardzo znikomy. Kierownik Jan Jankowski powiedział, że Wojewódzki 
Inspektorat Środowiska monitoruje _obecność związków chemicznych w powietrzu, dzięki stacjom 
pomiarowym. Najbliższa taka stacja znajduje się w Borach Tucholskich i do tej pory nie 
zanotowano niepokojących sygnałów, które mogłyby wpłynąć na stan zdrowia społeczeństwa. 

Wicestarosta Dariusz Meller zapytał czy były pisemne zgłoszenia dotyczące brzydkiego zapachu 
pochodzącego z Firmy BIOETANOL AEG na terenie miasta Chełmży. 

Kierownik Działu Monitoringu WIOŚ Jan Jankowski powiedział, że nie jest w stanie na chwilę 
obecną dokładnie poinformować zebranych o występujących zgłoszeniach dotyczących uciążliwych 
zapachów na terenie powiatu. Zapoznał się z jednym zgłoszeniem, które dotyczyło miejsce na 
terenie gminy Łysomice. Dodał, że przyczyną przykrych zapachów jest stosowanie na użytkach 
rolnych środka poprawiającego właściwości gleby pod nazwą „Chepot plus", prodnkowanego na 
bazie wywaru w Firmie BIOETANOL AGE sp. z o. o w Chełmży. Kontrola spółki przeprowadzona 
przez WIOŚ nie stwierdziła uchybień. Firma ta posiada decyzję Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi 
zezwalającą na wprowadzenie do obrotu organiczno - mineralnego środka poprawiającego 
właściwości gleby. Środek „Chepot Plus" był stosowany na gruntach rolników indywidualnych, 
nieprowadzących działalności gospodarczej, stąd przedmiotowa sprawa nie mieści się w 
kompetencji Inspekcji Ochrony Środowiska. W związku z powyższym, zgłoszenia tego typu 
przekazywano właściwym miejscowo wójtom. 

Dariusz Meller Wicestarosta Toruński poprosił o informację pisemną w tej kwestii. 

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady zamknął dyskusję._ 

Przewodniczący Rady Andrzej Siemianowski ogłosił przerwę w obradach Sesji 15.45 do 16.00 

Ad.3. 
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Wicestarosta Dariusz Meller przedstawił projekt uchwały Rady w sprawie ustalenia opłat na 2015 
rok za usuwanie i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg na parkingach strzeżonych oraz 
kosztów powstałych w wyniku wydania dyspozycji usunięcia a następnie odstąpienia od usunięcia 
pojazdu. 
Powiedział, że Rada Powiatu ustala corocznie w drodze uchwały wysokość opłat za usuwanie i 
parkowanie pojazdów usuniętych z drogi w trybie 130a ust.1-2 PORD. Proponowane stawki są 
maksymalnymi stawkami zgodnie z obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 30 lipca 2014 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu otworzył dyskusję, wobec braku pytań zamknął dyskusję i odczytał 
projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Komunalnej Leszek Syroka poinformował, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Wobec braku uwag przewodniczący Rady Andrzej Siemianowski odczytał projekt uchwały 
zarządził głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XLVIII/235/2014 Rady Powiatu 
Toruńskiego z dnia 29 września 2014 r. w sprawie ustalenia opłat na 2015 rok za usuwanie i 
przechowywanie pojazdów z dróg na parkingach strzeżonych oraz kosztów powstałych w 
wyniku wydania dyspozycji usunięcia a następnie odstąpienia od usunięcia pojazdu, została 
przyjęta jednogłośnie w obecności 17 Radnych. 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad.4. 
Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska Drążela przedstawiła proponowane zmiany do budżetu na 
2014r. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Michał Ramlau poinformował, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Wobec braku uwag, Przewodniczący odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XLVIl/236/2014 Rady Powiatu 
Toruńskiego z dnia 29 września 2014 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Toruńskiego na rok 2014 została przyjęta jednogłośnie w obecności 17 Radnych. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad.5. 
Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska Drążela przedstawiła prqponowane zmiany do Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Toruńskiego na lata 2014 -2021. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Michał Ramlau poinformował, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Wobec braku dyskusji, Przewodniczący odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XLVII/237/2014 Rady Powiatu 
Toruńskiego z dnia 29 września 2014 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
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Prognozy Finansowej Powiatu Toruńskiego na lata 2014 - 2021 została przyjęta jednogłośnie w 
obecności 17 Radnych. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad.6. 
Skarbnik Powiatu omówiła projekt uchwały Rady w sprawie udzielenie pomocy finansowej w 
formie dotacji celowej Gminie Czernikowo w zakresie infrastruktury drogowej. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Michał Ramlau poinformował, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Wobec braku dyskusji, Przewodniczący odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwala Nr XLVIl/238/2014 Rady Powiatu 
Toruńskiego z dnia 29 września 2014 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej Gminie Czernikowo została przyjęta jednogłośnie w obecności 17 Radnych. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad.7. 
Skarbnik Powiatu omówiła projekt uchwały Rady w sprawie udzielenie pomocy finansowej w 
formie dotacji celowej Gminie Czernikowo dotyczące szkoły muzycznej. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Michał Ramlau poinformował, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Wobec braku dyskusji, Przewodniczący odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwala Nr XLVII/239/2014 Rady Powiatu 
Toruńskiego z dnia 29 września 2014 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej Gminie Czernikowo została przyjęta jednogłośnie w obecności 17 Radnych. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad.8. 
Przewodniczący Rady poinformował, że Radni otrzymali w formie pisemnej Informację Starosty o 
pracy Zarządu między Sesjami, w związku z czym zaproponował aby przejść od razu do 
ewentualnych pytań. 

Radny Tadeusz Smarz poprosił o informację z prac Zarządu z dnia I0.09.2014 r. dotyczącą 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z firmą PRES - Alfa sp. z o. o sp. komandytowa na 
udzielenie pełnomocnictwa do dysponowania gruntem na cele budowlane. 

Radny Dariusz Meller powiedział, że Zarząd wyraził zgodę na podpisanie porozumienia z Firmą 
PRES Alfa Sp. z o.o. sp. komandytowa~;jako współwłaściciel nieruchomości znajdującej się przy 
ul. Szosa Chełmińska 30/32. Firma ta przeprowadzać będzie prace budowlane przy ulicy Szosa 
Chełmińska 30A/ Bawarczyków 3-5. 

Sekretarz Powiatu Czesław Makowski dodał, że koniecznością było wystąpienie Firmy PRES -
Alfa sp. z o.o. sp. komandytowa do wszystkich współwłaścicieli nieruchomości. Zgoda na 
dysponowanie gruntem potrzebna jest w celu przebudowy linii energetycznych, które będą zasilały 
nowopowstający budynek. 
Wobec braku dalszych pytań Informację Starosty o pracy Zarządu między Sesjami Radni przyjęli 
bez zastrzeżeń. 
Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Ad.9. 
W tym punkcie obrad Radni nie podjęli dyskusji. 

Ad.IO. 
Radna Janina Brończyk powiedziała, że ona jak i część Radnych odnosi wrażenie, że wkładka 
Powiat Toruński Gazety Regionalnej Poza Toruń służy do promocji Radnych koalicyjnych, dlatego 
składa oficjalny wniosek o zamieszczenie w wkładce listy wszystkich kandydatów do Rady 
Powiatu Toruńskiego. 
Wniosek stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący Rady powiedział, że zamieszczenie listy wszystkich kandydatów wiązać się będzie 
z kosztami, które będą musieli ponieść kandydaci i nie jest przekonany, czy takie posunięcie będzie 
zgodne z zapisami Kodeksu Wyborczego. 
Wicestarosta Toruński powiedział, że opisywanie działań z prac Zarządu czy Komisji w dodatku 
powiatowym gazety, jest rzeczą naturalną i nie służy promocji Członków Zarządu, natomiast służy 
do przekazywania informacji o podejmowanych działaniach. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wniosek został przyjęty, a Radna otrzyma odpowiedź na 
złożoną interpelację. 

Radny Drapiewski złożył wniosek do Zarządu o nadanie Honorowej Odznaki za Zasługi dla 
Powiatu Toruńskiego dla byłego Radnego Jana Surdyki . 
Powiedział, że wnosi o ponowne rozpatrzenie możliwości uhonorowania pracy Jana Surdyki, który 
został wybrany na Radnego w czterech kadencjach i złożył ślubowanie w każdej z nich. Jego 
zaangażowanie w budowę i rozwój powiatu jest duży, dlatego też wnosi jak powyżej. 
Wniosek stanowi załącznik nr I O do protokołu. 

Ad.11. 
Przewodniczący Rady Powiatu, Andrzej Siemianowski wobec wyczerpanego porządku 

obrad zamknął XLVII Sesję w dniu 29 września 2014 r. o godz. 1650
. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Katarzyna Machalewska 


